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REVISTA PRESEI 
 

 Proiectul bugetului de stat ar putea fi făcut public săptămâna viitoare 
Proiectul bugetului de stat ar putea fi făcut public săptămâna viitoare şi discutat în Parlament la începutul lunii 
februarie, după întâlnirile cu partenerii sociali, a declarat duminică la Antena 3 ministrul Finanţelor Eugen 
Teodorovici. 
Deficitul bugetar nu va fi cel avansat în spaţiul public, de circa 5%, ci la jumătate, a spus ministrul. O serie de 
politicieni au anunţat că ministerul are probleme în întocmirea bugetului pentru că deficitul pentru acest an este 
de circa 5%. 
În context, Teodorovici a spus că deficitul anului 2018 va fi sub 3%, posibil şi sub cel planificat, de 2,97%. Valoarea 
exactă va fi cunoscută pe 25 ianuarie, când vor fi făcute cunoscute cifrele execuţiei bugetare. 
Ministeul a precizat că proiectul de buget a fost întârziat de amânarea discutării în CSAT survenită în decembrie, 
care a „scos din calendar” procesul de adoptare a actului normativ. 
Taxa pe lăcomie, introdusă de OUG 114 nu aduce venituri, conform proiectului de buget, şi nici sumele pe care 
companiile din energie vor trebui să le plătească, a adăugat Teodorovici. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Eugen Teodorovici: Deficitul bugetar pe 2018 este spre 2,9%. Pe 2019, mi-am propus spre 2,5% 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a spus, duminică seara, într-o emisiune, că deficitul bugetar 
pentru anul trecut este în jur de 2,9% din PIB, iar pentru acest an şi-a propus un deficit de 2,5% din PIB. 
„Anul trecut, se închide, pentru că datele oficiale vor fi undeva la final de martie-aprilie, când Eurostat va veni şi va 
confirma, va fi sub 3% (din PIB – n.red.) deficitul bugetar. Noi am spus spre 2,9%, chiar dacă nu avem datele 
oficiale, pentru că datele pe execuţia la decembrie vor fi la 25 ianuarie, ca ministru de Finanţe, totuşi, am anumite 
elemente şi pot să zic că le şi aticipez. Nici vorbă de sărit de 3. Noi am planificat pentru anul trecut 2,97%, pe cash, 
dar va fi sub. La fel pe ESA, vom vedea cum se închide pe final de 2018. Iar pe 2019, nici vorbă de deficitul de 5%, 
cum am auzit. Mi-am propus spre jumătate, spre 2,5%, decât pe 5%”, a afirmat Eugen Teodorovici, duminică 
seara, într-o emisiune la Antena 3. 
Dariul Vâlcov, consilierul pe probleme economice al premierului Viorica Dăncilă, a scris, pe Facebook, la data de 
31 decembrie 2018, că deficitul bugetar pentru 2018 este de 2,92% din PIB, pe cash, şi a felicitat echipa de la 
Finanţe. A doua zi, la 1 ianuarie 2019, senatorul liberal Florin Cîţu a scris, pe Facebook, că aceste cifre sunt 
măsluite, în condiţiile în care execuţia bugetară pentru fiecare lună este finalizată la data de 25 ale următoarei 
luni. 
Ministerul Finanţelor Publice (MFP) trebuie să prezinte în fiecare lună la data de 25 execuţia bugetară - de 
exemplu la 25 ianuarie 2019, trebuie să prezinte datele pentru decembrie 2018, dar rar este respectată această 
dată. De obicei, Finanţele prezintă datele în ultima zi lucrătoare a fiecărei luni pentru luna precedentă. De 
exemplu, la 28 decembrie 2018, la ora 22:30, pe site-ul MFP a fost afişată execuţia bugetară pentru noiembrie 
2018. 
Pentru a nu i se aplica procedura de deficit excesiv, care echivalează cu un control strict al cheltuielilor, România 
trebuie să se încadreze într-un deficit bugetar de maximum 3% din PIB. Anul 2018 se conturează ca al treilea an în 
care deficitul bugetar va fi la 2,9%. La 11 luni, execuţia bugetară s-a încheiat cu un deficit de 26 de miliarde de lei, 
respectiv 2,7% din PIB, de 2,25 de ori mai mare ca pondere în PIB şi de 2,6 ori mai ridicat ca valoare nominală, 
comparativ cu aceeaşi perioadă a anului anterior. 
De asemenea, pe cash, deficitul bugetar a fost de 24,29 miliarde de lei, respectiv 2,83% din PIB, în 2017, şi de 20,9 
miliarde de lei, de 2,40% din PIB, în 2016. Creşterea este importantă de la 1,35% din PIB în 2015 (9,6 miliarde de 
lei) şi 1,7% din PIB (11,5 miliarde de lei) în 2014. 
În schimb, deficitul rezultat conform metodologiei ESA 2010 a fost de 2,9% din PIB în 2017 (25 de miliarde de lei), 
de 3% din PIB în 2016 (22,7 miliarde de lei), de 0,8% din PIB în 2015 (5,4 miliarde de lei) şi 1,4% (9,1 miliarde de 
lei) în 2014. 
(Sursa: Antena 3) 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Teodorovici: ANAF se va concentra în acest an pe marii contribuabili/ Fiscul va vinde ONLINE, prin situri 
binecunoscute, bunurile confiscate 
ANAF se va concentra în acest an pe marii contribuabili, pe multinaţionale, pentru că trebuie să se ocupe de 
companiile ce recurg la optimizări fiscale pentru a diminua plăţile de impozite către stat, a declarat duminică la 
Antena 3 Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor. 
„Nu mici agenţi economici sunt problema, trebuie să cheltuim resursele pentru a vedea exact ce se întâmplă în 
economie”, a spus ministrul. 
Teodorovici a oferit exemplu unei companii reale, dar pe care nu a numit-o, sucursală a unei firme nerezidente, 
care a achiziţionat bunuri, servicii şi proprietate intelectuală de la societăţi afiliate, la preţuri supraevaluate, 
plătind 105 milioane de euro în loc de 83 de milioane de euro. Prejudiciul de 22 de milioane de euro ar fi 
însemnat un plus de 3,5 milioane de euro impozit la stat. 
Un alt exemplu a fost al unei bănci care a plătit dobânzi supraevaluate de 7 milioane de euro băncii mamă, 
valoarea prejudiciului fiind de 1 milion de euro. 
Teodorovici a vorbit şi de firme mamă care obligă sucursalele locale să ţină conturile la anumite bănci sau să 
cumpere doar o anumită marcă de maşină. 
„Vom trimite controale şi dacă se vor constata astfel de fapte, vom reveni cu decizii de impozitare şi vor plăti”, a 
spus Teodorovici. 
Teodorovici: ANAF va vinde online bunurile confiscate, piaţa va decide preţul 
ANAF va vinde bunurile confiscate online, iar piaţa ve decide preţul acestora, iar fiscul ar putea renunţa la 
evaluări, a declarat, duminică, ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici, la Antena 3. 
Ministrul spune că există bunuri din confiscări care se depreciază, se fură sau sunt distruse, mii de maşini „care 
zac”, iar ANAF cheltuie ca să facă evaluări. ”Le vom vinde online, prin siturile binecunoscute, iar piaţa va decide 
preţul. În cazul caselor, avem valorile cu care lucrează notarii”, a spus Teodorovici. 
În spaţiul public au apărut informaţii confor cărora ANAF analizează noi metode de valorificare a bunurilor 
confiscate, prin utilizarea de siteuri de vânzări online, agenţii imobiliare, case de licitaţii sau brokeri. 
Despre schimbarea lui Mişa de la ANAF 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a spus, duminică seara, într-o emisiune, că preşedintele Agenţiei 
Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF) a fost schimbat, deoarece este nevoie de reformarea sistemului. 
„Este o situaţie care a impus o astfel de decizie (n.red. - schimbarea preşedintelui ANAF), ca să schimbăm ceea ce 
spun de ani de zile. Nedorind să intru în discuţii, au apărut încercări de a aduce argumente contra acestei 
schimbări”, a afirmat Eugen Teodorovici, duminică seara, într-o emisiune la Antena 3, referindu-se la numirea 
Mihaelei Triculescu, drept preşedinte al ANAF în locul lui Ionuţ Mişa. 
Ministrul Finanţelor a completat că orice leu trebuie adus la buget într-un mod corect, fără să se impună biruri, iar 
ANAF şi Curtea de Conturi sunt cele două instituţii care pot duce direcţia unei economii. Astfel, dacă una dintre 
direcţii, respectiv ANAF, nu este orientată „aşa cum trebuie”, atunci este nevoie să fie schimbată. 
„Am nevoie de cineva alături de care să putem face reforma acestei instituţii”, a subliniat Teodorovici. Oficialul de 
la Finanţe susţine că, pentru a reforma Fiscul, a avut discuţii cu Mişa aproape zilnic şi în weekend. „Eu am propus 
această schimbare (n.red. - a Mihaelei Triculescu). Nu ţine de partid. Am prezentat o analiză, propunerea 
respectivă”, a precizat Teodorovici. 
În plus, ministrul Finanţelor a mai spus că demiterea lui Mişa nu a ţinut de nivelul colectării ANAF, ci mai mult de 
faptul că acesta este om de sistem şi era nevoie de o schimbare a sistemului. 
„Doamna Triculescu n-are experienţă de sistem. Poate acesta este motivul care o va face să facă acele modificări. 
Neaparţinând unei grupări, poate dorinţa de a reforma va fi mai puternică, având tot sprijinul prim-ministrului şi a 
ministrului de Finanţe. (...) Pentru a se schimba, ANAF-ul avea nevoie de schimbare”, a subliniat Teodorovici. 
În plus, ministrul Finanţelor nu a precizat care va fi ţinta de colectare a ANAF pentru 2019, ci doar că aceasta va 
stabilită prin Legea Bugetului pentru 2019. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Ministrul Muncii, replică pentru opoziție: anunță creșterea pensiilor 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, susține că pensiile se vor majora în perioada următoare: de la 1 septembrie 
punctul de pensie va fi de 1265 de lei. 
„Ne ținem de cuvânt: majorarea punctului de pensie va fi implementat așa cum am promis. La 1 septembrie 
punctul de pensie va fi de 1265 de lei. Fac o singură precizare aici: am avut o discuție asupra datei de 1 ianuarie. 
Eu am mai explicat: am acordat aceste majorări în avans. Majorarea care ar trebui să fie acum la 1 ianuarie 2019 a 
fost acordată de la 1 iulie 2018 cu mult peste rata inflației. Suntem în avans cu aceste creșteri și o să continuăm la 
fel. Creșterea ce trebuia să o dăm la 1 ianuarie 2020 o să o acordăm la 1 septembrie 2019. 
De la 1 octombrie 2018 până în 1 octombrie 2019 toate persoanele care se încadrează în această lege și n-au avut 
punctaj la grupe vor fi recalculate pensiile lor, cu mențiunea că drepturile lor vor intra în vigoare în data de 1 
ianuarie 2018 iar în funcți de de momentul în care va primi decizia de recalculare va primi suma, diferența de 
bani”, a declarat ministrul muncii Marius Budăi, în direct la România TV. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Guvernul le-a deschis copiilor conturi de economii la Trezorerie 
De la 1 ianuarie, Guvernul le-a deschis copiilor din România conturi de economii la Trezorerie, în care părinţii sau 
tutorii pot depune bani. 
 Astfel, pot beneficia de o dobândă de 3 la sută şi o primă anuală în valoare de 600 de lei, acordată de stat, până la 
împlinirea vârstei de 18 ani. 
Condiţia e ca suma depusă anual în cont să fie de minimum 1.200 de lei. Sunt voci care spun că acest proiect îi va 
discrimina pe copiii din familii sărace şi va adânci discrepanţa între zonele rurale şi urbane. Programul „gROwth - 
Contul individual de economii Junior Centenar” a fost aprobat luna trecută. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Interimat la DNA. CSM decide luni ce se întâmplă la conducerea direcţiei, după ce la Cotroceni a fost avansată 
aceeaşi propunere 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii are pe ordinea de zi a şedinţei de luni propunerea de 
prelungire a delegării Ancăi Jurma în funcţia de procuror-şef interimar al Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA). 
"Nota Direcţiei resurse umane şi organizare privind propunerea de delegare în funcţia de procuror şef al Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie a doamnei procuror Jurma Anca", este primul punct de pe ordinea de zi a şedinţei Secţiei 
pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, programată să înceapă la ora 13.00. 
În iulie 2018, Anca Jurma a fost delegată de către procurorul general Augustin Lazăr pentru interimatul la şefia 
DNA. Ea deţinuse înainte două mandate de şef al serviciului de cooperare internaţională, ulterior fiind consiliera 
Laurei Codruţa Kovesi, însă nu instrumentase dosare penale de mai bine de 10 ani. 
Propunerea de prelungire a mandatului interimar pe care Anca Jurma îl are la conducerea DNA vine în condiţiile în 
care ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că i-a trimis din nou preşedintelui propunerile de numire a celor 
cinci procurori în funcţii de conducere la parchete, printre care şi Adina Florea pentru funcţia de procuror-şef 
DNA. 
Ulterior, preşedintele Klaus Iohannis a declarat că aceste numiri se află încă în analiza departamentului de resort 
din cadrul Administraţiei Prezidenţiale, prin urmare o decizie încă nu a fost luată în ceea ce priveşte fostul post al 
Laurei Codruţa Kovesi. 
Este a doua oară când Adina Florea este propusă la conducerea Direcţiei Naţionale Anticorupţie, şeful statului 
respingând-o prima dată. 
Actualmente, Adina Florea este procuror-şef adjunct al Secţiei de anchetare a magistraţilor din cadrul Parchetului 
de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, printre dosarele pe care le instrumentează numărându-se şi cel în 
care fostul parlamentar Sebastian Ghiţă a denunţat-o pe Laura Codruţa Kovesi, susţinând că aceasta i-ar fi cerut să 
plătească avionul pentru repatrierea lui Nicolae Popa din Indonezia. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Aproape toate documentele din dosarul protestelor din 10 august au fost declasificate 
Ministerul de Interne a declasificat șapte din cele opt documente cerute de Parchetul General în legătură 
cu mitingul diasporei din 10 august 2018. 
 Procurorii au solicitat de trei ori ca actele emise de Jandarmerie şi de Ministerul de Interne în seara protestului să 
devină publice. 
Anchetatorii spuneau că este nevoie ca acestea să fie declasificate şi depuse la dosar pentru ca părţile implicate să 
le poată consulta. Rămâne de văzut în ce măsură informațiile vor influența dosarele în lucru. 
Citiți detalii despre declasificarea documentelor aici. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Meleşcanu, despre situaţia din Austria: Luăm în considerare să ne adresăm Curţii Europene de Justiţie 
Ministrul Afacerilor Externe Teodor Meleşcanu a declarat, duminică seară la Digi 24, că indexarea alocaţiilor 
copiilor nerezidenţi ai muncitorilor din Austria este un caz clar de discriminare, iar Guvernul ia în considerare să se 
adreseze Curţii de Justiţie a Uniunii Europene (CJUE). 
„Pentru unii chiar s-au mărit alocaţiile, pentru cei din Suedia, iar pentru alţii s-au redus în funcţie de veniturile din 
ţara respectivă. Este un caz clar de discriminare, pentru că românii care locuiesc în Austria plătesc impozite şi taxe 
ca orice alt cetăţean. Ei contribuie la bugetul statului respectiv. Luăm în considerare posibilitate să ne adresăm 
Curţii Europene de Justiţie pe această temă”, a afirmat Teodor Meleşcanu, duminică seară la Digi 24. 
Întrebat dacă Guvernul României se va adresa CJUE, ministrul de Externe a răspuns afirmativ. 
Referitor la situaţia din Austria, ministerul pentru românii de Pretutindeni a transmis, sâmbătă, că indexarea 
alocaţiilor copiilor nerezidenţi ai muncitorilor din acest stat nu reflectă principiul egalităţii şi nediscriminării. 
Ministrul Natalia Intotero a spus că va fi discutată situaţia la reuniunile din cadrul Preşedinţiei Consiliului UE. 
La rândul lor, reprezentanţii MAE consideră, potrivit unui comunicat de presă, că legea privind ajutarea nivelului 
alocaţiilor pentru copiii nerezidenţi ai muncitorilor din Austria, intrată în vigoare la începutul anului, este o decizie 
care contravine legislaţiei UE, şi creează o situaţie discriminatorie, potrivit unui comunicat al instituţiei. 
Parlamentul austriac a adoptat legea privind indexarea alocaţiilor pentru copiii din străinătate ai cetăţenilor UE 
care lucrează în Austria. Astfel, pentru cele mai multe state, inclusiv România, această înseamnă o reducere a 
sumelor plătite, prin ajustarea la nivelul de trai din ţările comunitare unde trăiesc aceşti copii. Măsura a intrat în 
vigoare la 1 ianuarie 2019. 
Conform datelor prezentate anul acesta de autorităţile austriece, România se află pe locul 4 în clasamentul 
transferurilor şi al economiilor înregistrate prin indexare, după Ungaria, Slovacia şi Polonia. În anul 2016, de 
exemplu, guvernul austriac a înregistrat 14.213 copii care primesc beneficii sociale austriece (alocaţie sau 
deducere fiscală) şi trăiesc în România. 
După decizia prin indexarea cu un coeficient de 0,484, aceste beneficii vor fi practic înjumătăţite în cazul 
României. Coeficientul reprezintă diferenţa dintre nivelul preţurilor dintre cele două ţări (calculată conform unui 
indicator la nivel european). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu vorbeşte despre o nouă sesizare la CCR „care să îi spună preşedintelui ce să facă” 
Liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu a declarat, duminică la România Tv, că probabil va trebui făcută o nouă 
sesizare la Curtea Constituţională, din cauza refuzului preşedintelui Klaus Iohannis de a îl revoca pe procurorul 
general Augustin Lazăr. 
„Aici sunt două lucruri: refuzul de revocare şi doi, lucrul foarte important, aprecierea pozitivă la activitatea 
procurorului general, care este pentru mine de neînţeles. Adică procurorul general prin atitudinea pe care o are, 
pasivă, încuviinţează încălcarea Constituţiei, plus multe alte nelegalităţi care s-au petrecut în ultima perioadă. 
Preşedintele are o apreciere pozitivă. Probabil că va trebui făcută o nouă sesizare la CCR aşa cum s-a făcut şi în 
cazul precedent, să îi spună CCR, să îi explice preşedintelui cu subiect şi predicat ce trebuie să facă.”, a afirmat 
Călin Popescu Tăriceanu, într-o intervenţie telefonică duminică seară la România Tv. 
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Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, vineri, că nu îl va revoca pe procurorul general Augustin Lazăr, spunând că 
ministrul Tudorel Toader, „probabil neavând altă treabă mai bună de făcut”, a trimis din nou aceleaşi documente 
prin care cere revocarea. 
Ulterior, reprezentanţii PSD au afirmat, într-un comunicat de presă, că refuzul şefului statului de a îl revoca pe 
Augustin Lazăr e catalogat drept „complicitate de natură penală”. 
În acest context, secretarul general al PSD Codrin Ştefănescu a declarat, sâmbătă pentru MEDIAFAX, că partidul ia 
considerare depunerea unei plângeri penale împotriva lui Klaus Iohannis pentru refuzul revocării procurorului 
general Augustin Lazăr, precizând că preşedintele a comis un act de trafic de influenţă. 
Anul trecut, ministrul Justiţiei Tudorel Toader a declanşat procedura de revocare a Laurei Codruţa Kovesi de la 
şefia DNA. Klaus Iohannis a refuzat revocarea acesteia, ulterior Guvernul sesizând Curtea Constituţională cu 
privire la un conflict juridic între Executiv şi Preşedinţie. CCR a admis pe 30 mai 2018 conflictul, obligându-l pe 
şeful statului să semneze decretul de revocare din funcţia de procuror-şef al DNA a Codruţei Kovesi. 
O lună mai târziu, preşedintele Iohannis a semnat decretul de revocare a şefei DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Andronescu informeaza ca in 2.355 de scoli si gradinite nu exista apa si canalizare, iar toaletele sunt in curte 
Ministrul Educatiei, Ecaterina Andronescu, a afirmat, intr-un raspuns la o interpelare, formulat la inceputul lunii 
decembrie, ca la nivel national aproximativ 2.355 unitati scolare functionau fara apa curenta si canalizare, avand 
WC-urile in curte. 
"Referitor la situatia avizelor sanitare, din datele statistice existente la Ministerul Educatiei Nationale rezulta ca, la 
nivel national, functioneaza aproximativ 2.355 de unitati scolare cu grupuri sanitare situate in curte si care nu sunt 
dotate cu apa curenta si canalizare", a transmis Ecaterina Andronescu, in cadrul raspunsului unei interpelari 
adresate in scris de catre senatorul de Maramures neafiliat Severica Rodica Covaciu. 
Intrebarea a fost prezentata in luna noiembrie pentru ministrul interimar al Eduatiei Nationale, Rovana Plumb. 
"Va rog sa imi puneti la dispozitie date statistice referitoare la numarul total al uitatilor de invatamant din tara 
care nu au toaleta racordata la sistemul de alimentare cu apa si la canalizare. De asemenea, pentru judetul 
Maramures doresc sa imi precizati cate unitati scolare nu au toaleta la sistemul de alimentare cu apa si 
canalizare", este interpelarea transmisa ministrului Educatiei. 
Referitor la subiect, premierul Viorica Dancila anunta, la inceputul lunii decembrie, ca in bugetul pe 2019 va fi si 
un Fond de Investitii Locale, prin care localitatile vor putea opta pentru cate doua proiecte de finantare fiecare, 
pentru canalizare, apa sau renovarea scolii. Seful Executivului spunea ca pentru acest fond vor fi alocate 10 
miliarde lei, in timp ce presedintele PSD Liviu Dragnea afirma ca suma va fi de 10 miliarde de euro. 
Bugetul pentru acest an nu a fost inca adoptat de Guvern. Despre buget, Liviu Dragnea a spus, la sfarsitul anului 
trecut, ca va discuta in coalitie despre posibilitatea ca dupa 15 ianuarie acesta sa fie aprobat, mai intai de catre 
Executiv, apoi in Legislativ. Liderul PSD a adaugat ca e posibil sa fie convocata o sesiune extraordinara "cu cateva 
zile inainte de februarie". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Liviu Dragnea dă în judecată Comisia Europeană 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, recurge la justiția europeană pentru a încerca să obțină anularea raportului OLAF care 
stă la baza inculpării sale în dosarul Tel Drum, susține Ziare.com. 
Liviu Dragnea s-a adresat Tribunalului UE în încercarea de a obține anularea unui raport OLAF în baza căruia a fost 
inculpat de DNA în dosarul Tel Drum Foto: Inquam Photos / Octav Ganea 
Pe site-ul Curții Europene de Justiție este înregistrată o cauză Dragnea vs Comisia. Plângerea este înregistrată la 
data de 11 decembrie 2018, iar cazul are numărul de înregistrare T728/18. Alte informații în legătură cu acest 
dosar nu sunt disponibile. Potrivit Ziare.com,reclamantul ar fi liderul PSD, Liviu Dragnea, care dă în judecată 
Comisia Europeană pentru că ar încerca să obțină anularea raportului OLAF (organismul antifraudă al Comisiei 
Europene) ce a constatat fraude cu fonduri europene în cazul Tel Drum.  
Surse de la Luxemburg au explicat pentru Ziare.com că de fapt, Liviu Dragnea a ales o cale indirectă de a obține 
anularea raportului OLAF. El atacă un răspuns negativ primit de la Comisia Europeană la o plângere pe care o 
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făcuse în privința raportului OLAF. Raportul OLAF propriu-zis nu mai putea fi atacat, întrucât ieșise demult din 
termen. Liviu Dragnea acuză că OLAF nu i-ar fi respectat dreptul de a fi audiat și prezumția de nevinovăție cu 
ocazia realizării raportului, care ar fi fost întocmit cu încălcarea regulilor de bună administrare a justiției. 
Oficiul European de Luptă Antifraudă (OLAF) a dat publicităţii, în 13 noiembrie 2017, un comunicat pe tema 
punerii sub acuzare a lui Liviu Dragnea de către DNA pentru fraudă cu fonduri europene, menţionând că DNA a 
subliniat rolul OLAF, şi amintind că Oficiul a recomandat recuperarea fondurilor în acest caz şi începerea acţiunii 
judiciare. Directorul instituţiei consideră că este vorba despre un exemplu perfect de colaborare pozitivă cu 
autorităţile naţionale. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Propunere MApN: Cei care au acces la date confidențiale să își declare conturile de pe rețelele socializare 
Protejarea secretelor de stat intră în era reţelelor de socializare! Ministerul Apărării propune schimbarea 
legislaţiei care reglementează regulile de acordare a certificatelor de securitate, care permit accesul la date 
confidenţiale. Aşa că specialiştii în securitate ar putea verifica dacă activitatea online a angajaţilor care lucrează 
cu secrete de stat sau de serviciu pune în pericol confidenţialitatea acestora. Primul pas - declararea conturilor 
de pe reţelele de socializare. 
 Ministrul Apararii consideră că activitatea în online a personalului instituţiei ar putea pune în pericol protecţia 
informaţiilor clasificate pe care le gestionează aceştia. Aşa că oficialii ar vrea să verifice ce fac pe internet 
funcţionarii înainte de a le da pe mână informaţii sensibile. 
Andreea Georgescu, jurnalist Digi24: Propunerea prevede adăugarea unei rubrici noi la formularul care trebuie 
completat de cei care vor să obţină certificate de securitate. Astfel, funcţionarii care au nevoie de acces la 
informaţii clasificate ar putea fi nevoiţi să îşi declare conturile de pe reţelele de socializare, dar şi ce site-uri sau 
bloguri administrează. 
Odată furnizate coordonatele activităţii virtuale, aceasta ar urma să fie atent analizată. 
Controlul identităţii virtuale a celor care au acces la date confidențiale 
Analizarea modului de comportament şi exprimare în reţelele de socializare, studierea persoanelor din listele cu 
prieteni, a tipurilor de site-uri accesate frecvent contribuie substanţial la posibilitatea stabilirii loialităţii, 
caracterului, obiceiurilor, relaţiilor şi discreţiei persoanei verificate în vederea acordării accesului la informaţii. 
Informaţiile despre activitatea în online se adaugă celor pe care funcţionarii care vor acces la informaţii secrete le 
furnizează despre familie, prieteni, călătorii în străinătate, studii şi carieră. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Partidul Alianţa Naţională, o nouă formaţiune pe scena politică în an electoral 
Fostul ofiţer al SRI Daniel Dragomir a anunţat, duminică pe Facebook, înfiinţarea Partidului Alianţa Naţională. 
Acesta a precizat că formaţiunea este una care îşi fondează ideologia pe principii conservatoare şi patriotice. 
„Anunţ astăzi înfiinţarea Partidului Alianţa Naţională, care îi are ca fondatori pe Dan Chitic, Aurelian Popa şi 
Lucian Dumitraşcu. Partidul Alianţa Naţională este o mişcare naţională care îşi fondează ideologia pe principii 
patriotice, conservatoare, de respectare a tradiţiilor şi valorilor româneşti, pe sprijinirea capitalului autohton. 
Susţin această mişcare naţional-patriotică, ea fiind exprimarea politică a dezideratelor România 3.0”, a scris 
Daniel Dragomir, duminică pe Facebook. 
Dragomir a adăugat că pe 24 ianuarie va fi organizată o conferinţă de lansare a noii formaţiuni, unde va fi 
prezentat şi programul politic. 
Potrivit site-ului oficial al noului partid, obiectivele principale ale formaţiunii sunt „Distrugerea statului paralel şi 
tragerea la răspundere a tuturor celor care au comis abuzuri împotriva românilor; Aducerea instituţiilor de forţă în 
matca lor constituţională şi respectarea voinţei cetăţenilor în faţa oricăror influenţe ale cercurilor de interese din 
ţară şi din exterior; Redarea demnităţii şi afirmarea suveranităţii ţării prin punerea românilor pe primul loc în orice 
demers politic; Afirmarea voinţei suverane a intereselor românilor în Uniunea Europeană”. 
Fostul ofiţer SRI Daniel Dragomir a anunţat, în decembrie 2017, lansarea platformei civice România 3.0, cu 
ajutorul căreia şi-a propus crearea unor strategii prin care România să-şi poată redobândi demnitatea naţională. 
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Partidul Alianţa Naţională apare în contextul în care 2019 este an electoral, în luna mai având loc alegerile 
europarlamentare, iar cele prezidenţiale spre finalul anului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cine merge la Consiliul European: președintele sau premierul? Răspunsul tranșant al lui Teodor Meleșcanu 
Există două decizii ale Curții Constituționale potrivit cărora „la Consiliul European merge președintele României”, 
a declarat, la Digi24, ministrul de Externe, Teodor Meleșcanu. 
„Răspunsul tehnic este dat de două decizii ale Curții Constituționale, de pe vremea președintelui Traian Băsescu, 
potrivit cărora la Consiliul European merge președintele României. În cazul în care sunt probleme de tip economic 
și financiar poate să meargă primul-ministru. În ambele cazuri însă, este nevoie să existe un mandat din parte 
Parlamentului, atunci când se vine cu propuneri sau cu poziții noi din politica externă a României”, a spus Teodor 
Meleșcanu, la „Jurnalul de seară”. 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă a declarat recent că înţelege că preşedintele Klaus Iohannis vrea să meargă la 
Consiliul European, ea amintind că preşedinţia Consiliului UE este deţinută de primul-ministru şi de Guvern şi că, 
în cazul României, e o situaţie atipică, o situaţie care nu crede că e benefică pentru România. 
„Ar fi un lucru nefiresc. Am văzut când a venit cancelarul austriac Sebastian Kurz că a preluat ştafeta preşedinţiei. 
Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene este deţinută de primul ministru şi de către Guvern, este o regulă care 
trebuie respectată, deci tot ce înseamnă legislaţie europeană tot ce înseamnă a conduce consiliile pe diferite 
domenii, le conduc miniştrii din guvern şi primul ministru conduce preşedinţia Consiliului Uniunii Europene”, a 
spus Viorica Dăncilă. 
„Este o situația atipică pentru că, la nivelul UE, există 2 sau 3 șefi de stat care vin la Consiliul European. Până la 
urmă, mandatele care se fac sunt elaborate de MAE”, a precizat ministrul de Externe. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Protestele impotriva lui Orban continua in Ungaria: sindicatele ameninta cu greva nationala 
Manifestatiile contra Guvernului ungar au fost reluate, in weekend, la Budapesta, dupa o scurta pauza de 
sarbatori. Sindicatele anunta o noua mobilizare pe 19 ianuarie si ameninta cu greva nationala daca revendicarile 
lor nu sunt ascultate, potrivit La Croix. 
Furia nu s-a domolit si nici frigul, nici vantul nu au impiedicat mobilizarea anti-Orban. Protestele din decembrie au 
fost reluate, sambata, si 6.000 de manifestanti au raspuns apelului partidelor de opozitie, al sindicatelor si al 
ONG-urilor. 
La originea revoltei a stat legea muncii adoptata la mijlocul lunii decembrie prin care numarul orelor de munca 
este suplimentat cu 400 pe an, care urmeaza sa fie platite in decurs de trei ani. 
Aceasta "manifestatie nationala contra legii sclaviei" debuteaza in 2019 cu o noutate. Miscarea fara lider, 
punctata de discursurile deputatilor opozitiei sau de sindicalisti, incepe sa se structureze. O mobilizare nationala 
este programata sambata, 19 ianuarie. 
Sindicatele ameninta cu greva geenrala daca revendicarile lor comune nu sunt ascultate: revenirea la Codul 
muncii in interesul salariatului; cresterea cu peste 10% a salariului minim; reforma dreptului la greva si a 
negocierii sindicale; reevaluarea sistemului de pensie anticipata si sprijin pentru muncitorii cu handicap. 
"Am creat o unitate in Parlament si in strada", a spus Bertalan Toth, presedintele Partidului Socialist ungar. 
Antal Csardi de la Partidul Ecologist LMP a invitat reprezentantii tuturor partidelor de opozitie si ai sindicatelor sa 
propuna amendamente comune la Codul muncii. Unii au amenintat ca blocheaza drumurile, podurile asa cum au 
facut "vestele galbene" in Franta. 
Opozitia reclama intre altele suprimarea unei recente reforme a justitiei prin care independenta magistratilor este 
afectata. In plus, libertatea presei, este amenintata in aceasta tara, criticata constant pentru atacurile sale la 
statul de drept. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Pe măsură ce se apropie, Brexit-ul pierde din adepţi. Tot mai mulţi britanici doresc să rămână în UE şi cer un 
nou referendum 
Un sondaj de opinie realizat recent de firma YouGov arată că 46% din britanici ar vota ca Marea Britanie să 
rămână în Uniunea Europeană, faţă de 39% care ar vota pentru ieşire, iar 41% din respondenţi ar fi pentru 
organizarea unui nou referendum, în timp ce 36% sunt contra, informează postul CNBC. 
În cazul eliminării respondenţilor care s-au declarat indecişi sau nu au vrut să răspundă, rezultatele ar fi de 54-46% 
în favoarea rămânerii în UE şi de 53-47% în favoarea organizării unui nou referendum pe tema Brexit. 
La referendumul din 2016, 52% din alegătorii care au votat au ales ca Marea Britanie să părăsească Uniunea 
Europeană, în timp ce 48% au votat pentru ca ţara lor să rămână în Blocul comunitar. 
Marea Britanie ar urma să părăsească Uniunea Europeană pe 29 martie, însă premierul britanic Theresa May 
întâmpină probleme în a convinge Parlamentul de la Londra să aprobe acordul de Brexit negociat de Guvernul 
britanic. Theresa May se opune cu vehemenţă organizării unui nou referendum. 
(Sursa: Mediafax) 
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